
Begroting 2020 – Gevoel voor ambitie

Voorzitter,

Gemengde gevoelens, gedeelde ambities, dat is de titel van de voorliggende begroting. Ambities 
genoeg, geld te weinig, zo zou je het ook samen kunnen vatten. Met de Toekomstvisie Oosterhout 
2030 hebben we voor de langere termijn een duidelijke koers. Om die waar te maken zijn scherpe 
keuzes nodig. We hebben simpelweg te weinig geld om de ambities waar te maken. De VVD is de 
verkiezingen in gegaan met de slogan "Gewoon Doen". Niet weer een uitgebreide beleidsnota 
schrijven, maar samen met inwoners, ondernemers en verenigingen, concrete resultaten neerzetten.

Hoe gaan we dat bereiken?
“Ambities hebben is één, uitvoeren is twee. En wie is aan zet? Het automatisme dat de gemeente 
het allemaal wel oppakt en regelt is echt voorbij.” Zo begonnen we onze bijdrage over de 
perspectiefnota. Niet voor niks. De gemeente van de toekomst is niet de partij die alles uitvoert, 
maar samen met partijen in de stad en dorpen zorgt voor veranderingen. Het symposium 
“Buurtgestuurd Werken” mag dan ook als start gezien worden van een nieuwe beweging. Kijk hoe 
je als gemeente aan kunt haken bij wensen in de stad en de kerkdorpen. Stimuleer initiatief, laat los 
en laat het gebeuren. 

Daar past een andere dienstverlening bij. We roepen het college op om in 2020 wel degelijk aan de 
slag te gaan met verbetering van dienstverlening aan inwoners en ondernemers. De 
tevredenheidscijfers lopen terug, dus alle reden om in tegenstelling tot de tekst in de begroting, wel 
acties te ondernemen! De gemeente moet zijn zaken op orde hebben: de straten moeten er goed bij 
liggen, het vuil moet opgehaald worden en vragen moeten snel en goed beantwoord worden. Dat is 
niet meer dan normaal. 

Bouwen aan de toekomst
60.000 inwoners? Ja, waarom niet? De discussie over waar en voor wie we gaan bouwen wordt 
gevoerd in 2020. We staan voor belangrijke keuzes. In de Toekomstvisie wordt nog gesproken over 
2.700 huizen tot 2030, maar de VVD heeft meer ambitie. Buiten de bestaande stad en dorpen 
denken. De sprong over de A27 zou voor Oosteind wel eens meer op kunnen leveren dan eerst 
gedacht. De VVD wil blijven bouwen voor verschillende doelgroepen: starters, maar ook senioren 
zodat er meer doorstroming komt. Bouwen, bouwen, bouwen, ook Den Hout, Dorst en Oosteind! 
Gelukkig lijken we door te kunnen we door na de onzekerheid rondom stikstof!



Het jaar 2020 staat ook in het teken van de nieuwe Omgevingswet. Plannen kunnen sneller en beter 
opgesteld worden. De nieuwe omgevingsvisie moet ruimte geven aan ontwikkelingen die passen in 
de Toekomstvisie maar ook beschermen wat belangrijk is. De ruimte voor initiatieven hangt af van 
het gebied. Maatwerk dus. Op de ene plek krijgen ondernemers de ruimte om te groeien terwijl in 
andere gebieden juist recreatieve ontwikkelingen gestimuleerd kunnen worden. De VVD doet de 
oproep aan de collega’s in de raad om net als bij het sociaal domein met een klankbordgroep de 
ontwikkelingen te volgen en bij te sturen. De Omgevingswet is te belangrijk om aan het college 
over te laten: de raad moet duidelijke kaders mee geven. 

Ook in de binnenstad blijft beweging. De transformatie van vastgoed begint concreter te worden. 
De VVD wil graag dat in 2020 er handtekeningen gezet worden over de herontwikkeling van 
Arendshof en de bankenlocatie. In 2020 moet de Heuvel heringericht worden. Gemeentebelangen 
heeft zonet een amendement mede namens de VVD ingediend zodat we als raad betrokken worden 
bij de plannen. 

We zien overigens dat het beter gaat in de binnenstad. Het wordt drukker en de 
evenementenkalender is goed gevuld. Je kunt elk weekend wel wat doen in Oosterhout of de 
dorpen. Evenementen moeten we stimuleren. Een bezuiniging van € 42.000 op evenementen, van 
de straatspeeldag tot het Parkfeest, doe het niet. Initiatieven moet je stimuleren en niet financieel 
afremmen. Daarom dus een amendement om deze bezuiniging te schrappen.

Betere bereikbaarheid
Belangrijk voor de aantrekkelijkheid van Oosterhout als gemeente om te wonen of te werken, is 
bereikbaarheid. Met de mobiliteitsvisie zijn de kaders gegeven en ook nu komt het op uitvoering 
aan. Projecten als de N629, Bromtol, Vijf Eikenweg moeten opgepakt worden. Maar het grootste 
knelpunt is knooppunt Hooipolder. We vragen het college om regie op de lobby voor de A27. Wie 
pakt dit op? Staat het knooppunt wel op de juiste lijstjes? De provincie gaat meer wegenbelasting 
innen, dus als er geld naar het station van Eindhoven gaat, moet er toch ook wel geld naar een 
stoplichtvrij Hooipolder kunnen? De vele logistieke bedrijven in West- en Midden-Brabant hebben 
alle belang bij een bereikbare regio.  Maak hier dus serieus werk van, samen met onze 
buurgemeenten en de ondernemers. We zijn overigens benieuwd naar welke kansen die de 
samenwerking Breda-Tilburg-Waalwijk-Oosterhout nog meer biedt. Zeker voor onze bedrijven en 
onderwijsinstellingen die al veel samenwerken. We worden graag op de hoogte gehouden.

De VVD heeft bij de verlaging van de parkeertarieven gevraagd om concrete maatregelen om het 
parkeerfonds op orde te houden. Dat was ook de afspraak in het bestuursakkoord. Bij de behandeling 
van de perspectiefnota is door het college toegezegd om dit uiterlijk bij de begroting 2020 uitgewerkt 
te hebben. Vandaag dus. Helaas is deze toezegging niet uitgevoerd. Reden waarom de VVD gevraagd 
heeft wat er vanaf 2020 al wel ingevoerd kan worden. Omdat voor de VVD het terugdringen van 
het tekort van groot belang is, willen we vandaag de eerste stap zetten door nu al het budget 
verantwoord te verlagen door minder handhaving op parkeren. Met de opkomst van apps, minder 
parkeerplaatsen op straat vanwege de parkeergarages en doelgerichter handhaven, is een ombuiging 
mogelijk. 

Voor alle overige besparingsmogelijkheden, willen we eind 1e kwartaal 2020 concrete voorstellen. 
Op die manier kunnen we het tekort voor in het parkeerfonds oplossen. Hiervoor dienen we samen 
met Gemeentebelangen een amendement in.



Sociaal domein op orde
Naast de vele ontwikkelingen in het ruimtelijk domein, zijn er ook volop uitdagingen in het sociaal 
domein. Eerder heeft de VVD gewaarschuwd voor het sociaal moeras. Ombuigingen en andere 
manieren van werken zijn hard nodig. Gelukkig zien we de eerste positieve ontwikkelingen. Maar 
het budget voor de WMO lijkt niet onder controle. Hier moet echt werk van gemaakt worden. 
Experimenteer met de pilot voor 20 gezinnen, maar kijk daarnaast vanaf de poort, bij elke nieuwe 
casus met een integrale blik, geef nieuwe initiatieven zoals Floralia de ruimte en kijk realistisch naar 
het takenpakket van Surplus. Helaas zien we in deze  begroting nog onvoldoende terug van de 
taakdiscussie bij Surplus. Wanneer krijgen we hier duidelijkheid over? 

De overheid creëert geen banen, dat doen ondernemers. En volop op dit moment! Kansen genoeg 
dus om mensen aan een baan te helpen. De VVD heeft eerder gepleit om een klantmanager te 
vervangen door een accountmanager die met bedrijven en onderwijs aan de slag gaat. Het 
bedrijfsleven schreeuwt op mensen. Laten we dan daar extra op inzetten. 

De acties die het college onderneemt om de tekorten terug te dringen steunen we. Al mag het soms 
wel wat daadkrachtiger. Halen we de doelen in het sociaal domein? Krijgen we wat we besteld 
hebben? We geven als Oosterhout voor WMO en Jeugdzorg 7 miljoen meer uit dan dat we van het 
Rijk krijgen. Laten we toewerken naar verdere besparingen door de noodzakelijke dingen te doen. 
We moeten echt keuzes maken in het sociaal domein, hoe moeilijk het soms ook is. Maar anders 
kabbelt de begroting door en staan we volgend jaar voor hetzelfde: geen geld om te investeren in de 
toekomst van Oosterhout. Geld dat we dan kunnen besteden aan de ambities van de Toekomstvisie.

Want ambities genoeg. Zie alleen de ambities voor sport al. De VVD is blij dat het realiseren van 
een kunstgrasveld voor de Voltreffers is opgenomen. De keuze om nog niet te investeren in de 
Oosterheidehal willen we graag nog eens onderbouwd zien. Net als bij het stadhuis is het misschien 
slim om te investeren in een nieuwe, duurzame, toekomstbestendige sporthal. Naast sport is ook 
scouting belangrijk voor vele Oosterhouters jongeren. Het gebouw van scouting Erasmus is op en is 
dringend aan vervanging toe. De VVD wil dat het college hierin ondersteunt. Om die reden dienen 
we samen met Gemeentebelangen en CDA een amendement in.

Financieel op orde
Voorzitter, het voelt tegenstrijdig. De economie draait volop, de stad groeit, maar de financiën van 
de gemeente blijven een zorgenkindje. Er zijn vele ambities uit het bestuursakkoord die nog 
uitgevoerd moeten worden. Diverse plannen worden doorgeschoven naar volgend jaar. De VVD 
vindt dat we als raad beter in staat gesteld moeten worden om te sturen. Maak werk van een 
termijnplanning. Wat pakken we wel op, wat kan nog even wachten en wat gaan we niet meer 
doen. Bijvoorbeeld onderwerpen waar we totaal niet om gevraagd hebben: dus nee geen onderzoek 
naar grootschalige windturbines op Everdenberg-Oost. Maar wel: een warmtevisie zodat 
Oosterhouters weten hoe hun huizen in de toekomst verwarmd worden.

De toekomst van de gemeentefinanciën maakt het noodzakelijk keuzes te maken. Voorkomen is 
beter dan genezen. Voorkom dat je in een situatie verzeild raakt die drastisch ingrijpen nodig maakt. 
Kies voor een cultuur van zuinigheid en soberheid. Weeg steeds weer af of het noodzakelijk is, of 
het aan de gemeente is, of het nu moet en of het zó moet. De VVD staat voor een kleine, krachtige 
overheid. De eerdere wens van onder meer de VVD om in te zetten op een kleinere ambtelijke 
organisatie zien we terug in de begroting.



De VVD is blij dat de lokale lasten niet al te veel stijgen. We zijn er wederom in geslaagd om de 
lokale lasten onder het gemiddelde van alle gemeenten te houden. Helaas moeten de tarieven voor 
afval wel omhoog volgend jaar. Er wordt dan wel een matiging voorgesteld, maar dit is op termijn 
niet vol te houden. Zeker met een claim van Attero in het vooruitzicht. Dus volgend jaar al 
kostendekkend. Ga met de provincie in gesprek over de claim van Attero, probeer te komen tot 
dividend van Brabant Water. Dit zodat we dit in kunnen zetten om de lasten van inwoners en 
ondernemers te dempen. Dit zodat inwoners en ondernemers meer geld in de portemonnee houden 
om zelf uit te kunnen geven. 

Tot slot
Allereerst complimenten voor de ambtelijke organisatie en de concerncontroller in het bijzonder, 
ook voor de beantwoording van de vele vragen. De begroting voor 2020 is weer een flink boekwerk 
geworden. 

In de Toekomstvisie wordt duidelijk ingezet op: economie & arbeidsmarkt, wonen, duurzaamheid 
en de binnenstad. Voor de VVD horen daar de thema’s mobiliteit en veiligheid als belangrijke 
randvoorwaarden bij. Dit hebben we als VVD bij de Perspectiefnota aangegeven en is voor de VVD 
de koers die we vast houden. Ondermijning en toenemende criminaliteit is een onderwerp dat we 
niet onbenoemd willen laten in deze bijdrage. We verwachten hier in 2020 van het college een 
daadkrachtige aanpak op. Boeven horen achter de tralies, niet op straat!

2020 is ook het jaar waarin grote keuzes gemaakt moeten worden voor het stadhuis, Omgevingswet, 
energietransitie en de jeugdzorg. Laat het jaar 2020 ook in het teken staan van uitvoering. Dus aan 
de slag met Arkendonk, de Heuvel, de stadsspeeltuin in het Slotpark en Bromtol. 2020 wordt dus 
een jaar van Gewoon Doen!

Tot zover.

VVD-fractie Oosterhout
12 november 2019


